



## PROTOKOLL

2023-08-29

BEREDNINGS- OCH FLÖDESGRUPPEN FÖR  
HÖJE Å VATTENRÅD

**Tid & datum:** kl 8:30, tisdag den 29 augusti 2023

**Plats:** Genarps bibliotek 9.15- 10.15. Fältmöte 10.30 – 11.45

**Bilagor:** 4.1: Åtgärdslista inklusive aktuella åtgärder  
5.2: Underhållsplan dikningsföretag  
8.1: Kompetensbeskrivning  
8.4: Uppdrag till konsult och kansli

### Närvarande:

Jenny Ahlqvist	Svedala kommun	
Helena Björn	Lomma kommun	
Karl Asp	Lunds kommun	
Susanne Johansson	VA SYD	Anlände 9.25
Elin Svensson	Vattenrådets kansli	
Isak Nyborg	Vattenrådets kansli	
Rebecka Nilsson	Ekologigruppen	
Jenny Söderqvist	Svedala kommun (praktikant)	

### Ärenden:

#### 1. Val av justeringsperson

##### Protokoll från föregående möte 2023-06-13

##### Dagordningen

Punkt 8.2 angående vandringsled stryks från mötet eftersom Sege Å vattenråd önskar arbeta vidare internt innan de går vidare med projektet.  
Helena önskar att diskutera Biocarriers under punkt 8.5 Övrigt.

##### **BG/FG beslutar**

- att välja Jenny Ahlqvist till justeringsperson
- att lägga protokollet till handlingarna
- att godkänna dagordningen med föreslagen justering

#### 2. Genomgång av viktiga ärenden på föregående styrelsemöte/AU

Inget att ta upp.

### 3. Anmälningar

#### **Åtgärdsprogram**

- 2023-05-10 Förfrågningsunderlag bevattningsdamm Björnstorp
- 2023-05-30 Anmälan om vattenverksamhet – Flödesreglering i befintliga dammar
- 2023-06-26 Överenskommelse HVR och markägare - kostnadsfördelning bevattningsdamm
- 2023-06-27 Anmälan om vattenverksamhet – Flödesreglering i befintliga dammar
- 2023-07-05 Föreläggande om komplettering – Flödesreglering befintliga dammar
- 2023-07-06 Komplettering anmälan vattenverksamhet – Flödesreglering befintliga dammar
- 2023-07-07 Beställning av entreprenad för anläggning av bevattningsdamm
- 2023-07-07 Anmälan om vattenverksamhet – Flödesreglering i befintliga dammar
- 2023-07-27 Beslut om bifall gällande anmälan om vattenverksamhet och dispens biotopskydd – Flödesreglering i befintliga dammar
- 2023-08-07 Beslut att släppa tvåstegsdike delsträcka 3 Höjebromölla 1:1

#### **Recipientkontroll**

- 2023-06-09 Månadsrapport recipientkontroll
- 2023-06-30 Information till medlemskommuners miljönämnder ang läkemedelsprovtagning 2022
- 2023-08-01 Månadsrapport recipientkontroll
- 2023-08-09 Månadsrapport recipientkontroll

#### **Vattenförvaltning/övrigt**

- 2023-06-19 Inkomstdeklaration Höje å vattenråd
- 2023-06-20 Beslut om beviljat årligt samverkansbidrag från vattenmyndigheten till vattenråden 2023

#### **Arbetsutskott**

##### **BG/FG beslutar**

- att lägga anmälningarna till handlingarna

### 4. Flödesgruppen

#### **4.1 Flödesgruppens åtgärdslista**

**Bilaga 4.1**

Informationen togs upp på 5.1 i stället.

##### **BG/FG beslutar**

- att vid dagens möte slå samman punkt 4.1 och 5.1

#### **4.2 Bubbelbarriär**

Elin Svensson informerade om nuvarande status angående bubbelbarriären i Lomma hamn. En anmälan om vattenverksamhet har skickats in och ett föreläggande om komplettering har inkommit från Länsstyrelsen. Ambitionen är att projektet ska läggas ut för upphandling så snart kompletterande uppgifter inkommit från Lomma kommun. Diskussion fördes gällande vilka uppgifter kansliet saknar från Lomma kommun för att kunna gå vidare med projektet och vem på Lomma kommun som behöver tillhandahålla respektive information.

##### **BG/FG beslutar**

- att lägga informationen till handlingarna

### 4.3 Laget runt

Helena Björn informerade om att man i Lomma kommun har dragit i gång med sitt största klimatanpassningsprojekt någonsin. Utifrån krav från Naturvårdsverket har tydligare konsekvensbeskrivning tagits fram av kommunen. Men även om alla underlag är framtagna, kan det hända att projektet läggs på is på grund av krav på ekonomiska prioriteringar.

Susanne Johansson informerade om att en intern diskussion pågår gällande badvattenkvalitet i Lomma. Källby ARV tros inte vara ursprungskällan. VA SYD arbetar med intern förankring av åtgärdsprogram för dagvattenkvalitet, därefter lämnar VA SYD gärna information i Styrelsen.

Jenny Ahlqvist hade inget att ta upp från Svedala kommun.

Karl Asp informerar att Lunds Kommun har pågående samarbete med VA SYD gällande fördröjningsåtgärder vid Nöbbelövs mosse i ett projekt om att ta ett helhetsgrepp om Vallkärrabäcken.

#### **BG/FG beslutar**

- att lägga informationen till handlingarna

## 5. Åtgärdsprogram

### 5.1 Höje å åtgärdsprogram 2022–2024

Rebecka Nilsson informerade kortfattat om pågående åtgärder.

#### **Gullåkra mosse**

Huvudförhandling sker den 11 oktober i Staffanstorp.

#### **Björnstorp bevattningsvåtmark**

Entreprenadarbetet är fullt i gång. Stormen Hans har orsakat förseningar, dock förväntas arbetet vara klart i november.

#### **Tvåstegsdike Höjebromölla/ L Bjällerup**

Ettapp 3, sträckan Höjebromölla, har avskrivits då överenskommelse med ny markägare inte gått att nå. Ambitionen är att skicka in ansökan nästa vecka.

#### **Bevattningsvåtmarker Fjellie 15:1**

Fortsatt dialog med markägaren pågår då markägaren har lämnat önskemål på större bevattningsvolym som mest troligt inte går att uppnå på aktuell plats och dialog förs om annan möjlig yta.

#### **Förbättringsåtgärder befintliga våtmarker**

Arbetet fortsätter med de ytterligare lägena. Anmälan om vattenverksamhet är inskickade för samtliga. En har beviljats och svar inväntas på resterande två.

### **Trädplantering**

Markägarna vid Önnerupsbäcken är fortsatt positiva och dialog fortlöper.

### **Damm H36**

Elin informerade om att en intresseanmälan inkommit från en markägare om att göra om befintlig miljödamm till bevattningsdamm. Markägaren har även uttryckt att man kan vara villig att utöka dammen om det godkänns att den används för bevattning. Situationen är speciell då dammens inlopp i dagsläget inte fungerar optimalt och behöver åtgärdas och avtalet med markägaren löper ut kommande år. Länsstyrelsen har meddelat att de inte är negativa till ombyggnad från miljödamm till bevattningsdamm och kansliets plan är att presentera ärendet för styrelsen på kommande möte för att få ett beslut om hur man ska gå vidare.

### **BG/FG beslutar**

- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering
- att lägga informationen till handlingarna

## **5.2**

### **Underhållsplan dikningsföretag**

### **Bilaga 5.2**

Rebecka presenterade sin färdiga underhållsplan, som de tagit fram genom att utgå ifrån Länsstyrelsens checklista "Underhåll av markavvattningsföretag". Rebecka meddelade att man planerar att sammanställa ett PM med sina tankar kring användarvänligheten i Länsstyrelsens. Diskussion fördes gällande att underhållsplanen, när den tagits fram med hjälp av checklistan, å ena sidan blivit välskriven och välarbetad men å andra sidan kanske svår för dikningsföretaget att använda. Diskussion fördes även kring ifall vattenrådet framåt kanske kan erbjuda dikningsföretag årlig konsultation i fält gällande dikesrensning och liknande. Slutligen diskuterades hur man kan återkoppla sina synpunkter till Länsstyrelsen och vad som då bör tas upp, exempelvis vad detta projekt kostat vattenrådet, fråga om eventuell möjlighet till att söka finansiering för sådana här projekt framöver mm.

### **BG/FG beslutar**

- att tillstyrka underhållsplanen efter Ekologigruppens justeringar och översända till styrelsen för godkännande
- att lägga informationen till handlingarna

## **6. Vattenförvaltning**

### **6.1**

**Inget att ta upp.**

## 7. Recipientkontroll

### 7.1 Information från recipientkontrollprogrammet

Elin informerar kortfattat om fosfor- och kvävehalterna i mars-juli samt om att vattenföringen vid Trolleberg gick från 0,4 m<sup>3</sup>/s i juni för att sedan stiga till 5 m<sup>3</sup>/s i juli. Önskemål framfördes från VA SYD att man i nivåmätningsrapporten framöver kan lägga till en generell beskrivning över hydrologi.

#### **BG/FG beslutar**

- att lägga informationen till handlingarna

## 8. Administration/övrigt

### 8.1 Kompetensbeskrivning extra 50% tjänst på kansliet

**Bilaga 8.1**

Elin Svensson informerade om förslag på kompetensbeskrivning för den tillkommande tjänsten på kansliet. Synpunkt framfördes om att lägga till att kunskap i miljörett är meriterande.

#### **BG/FG beslutar**

- att godkänna kompetensbeskrivningen efter justering och presentera för styrelsen på nästa nästkommande möte
- att lägga informationen till handlingarna

### 8.2 Samarbete angående vandringsled

Punkten ströks från dagordningen.

#### **BG/FG beslutar**

- att stryka punkten från dagordningen

### 8.3 Personalfrågor

Karl Asp informerade om att rekrytering av vattensamordnare Lunds kommun har börjat om på nytt.

#### **BG/FG beslutar**

- att lägga informationen till handlingarna

### 8.4 Uppdrag till kansli och konsult

**Bilaga 8.4**

På grund av tidsbrist bordlades punkten.

#### **BG/FG beslutar**

- att bordlägga ärendet till nästa möte

## 8.5

### Övrigt

Helena Björn framförde att utredning om sedimenttransport bör tas upp under hösten. Kansliet meddelade att rapporten är planerad att tas på nästkommande beredningsgruppsmöte.

Helena Björn framförde frågade även varför punkten kommunikation inte tagits med på dagordningen. Kansliet hänvisade till beredningsgruppens med beslut i januari 2023 om att pausa punkten tills kansliets bemanning utökats. Helena framförde även att vattenrådets administrativa områden saknas på vattenrådets hemsida.

Slutligen frågade Helena ifall så kallade Biocarriers används på Källby i dagsläget. Susanne återkopplar detta till Helena när hon frågat sina kollegor.

### **BG/FG beslutar**

- att lägga informationen till handlingarna

## 8.6

### Sammanträdestider 2023

<b>Styrelsen</b>		
09:00 i Lund (om inte annat anges)	2023-09-19	Lund, Stadshuset
	2023-11-28	Teams
<b>Arbetsutskottet</b>		
09:00 via Teams	2023-09-05	Teams
	2023-11-14	Teams
<b>Berednings/flödesgrupp</b>		
08:30 på tisdagar i Lund	2023-08-29	Fält
13:00 på måndagar i Lund	2023-10-09	Gnejsen
	2023-12-05	Gnejsen

### Sammanträdestider 2024

<b>Styrelsen</b>		
09:00 på tisdagar	2024-02-13	Staffanstorp
	2024-04-23	Teams
Obs! Onsdag	2024-05-29	Årsstämma, Habo gård
	2023-09-17	Lund
	2024-11-26	Teams
<b>Arbetsutskottet</b>		
09:00 via Teams	2024-01-30	Teams
	2024-04-10	Teams
	2024-09-03	Teams
	2024-11-12	Teams
<b>Berednings/flödesgrupp</b>		
08:30 på tisdagar i Lund	2024-01-22	Bruksgatan 22, Sockerbetan
13:00 på måndagar i Lund	2024-03-19	Bruksgatan 22, Sockerbetan
	2024-06-11	Bruksgatan 22, Sockerbetan
	2024-08-26	
	2024-10-15	
	2024-12-09	

#### **BG/FG beslutar**

- att föreslå styrelsen mötestider för 2024
- att lägga informationen till handlingarna

#### **8.7 Publicering av protokoll**

För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver BG/FG godkänna publiceringen.

#### **BG/FG beslutar**

- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan

#### **Justera för HÖJE Å VATTENRÅD**

Karl Asp  
TF Ordförande på dagens möte

Helena Björn  
Ordförande FG

Isak Nyborg  
Vikarierande samordnare

Jenny Ahlqvist  
Svedala kommun